
Mødet blev afholdt på Store Magleby Skole i
personalerummet tirsdag den 21. februar kl.
17.00-19.00

Mødedeltagere:
Forældrerepræsentanter:
Erwin Lansing, Jacob Bøgemose, Tine Vitved,
Charlotte Tranberg, Charlotte Saabye, Camilla
Mikkelsen Suhr og Sylvia Mark Andreasen

Medarbejderrepræsentanter:
Henriette Thorius og Dennis Friis Skram

Elevrepræsentanter:
Christian Enemark 9.B og Daniel Nybro Langpap
9.B

Repræsentant fra Kommunalbestyrelsen:
Annette Nyvang

Repræsentanter fra ledelsen:
Jens Charpentier og Steen Nielsen

Referat:

Afbud fra: Tine, Sylvia, Daniel

1. Godkendelse af dagsorden.
Valg af ordstyrer.

Godkendt
Erwin

2. Meddelelser fra

Formanden Der har været dialog med de to andre formænd,
som er utrygge og overraskede over skolens
økonomi.

Skolen og SFO ● Udlevering af Chromebooks til 5.-9.
klasse, alle elever på disse klassetrin har
nu 1-1-enheder. Skolen arbejder på at
kunne uddele ældre enheder til flere
elever i de mindre årgange

● Regeringens nedsættelse af klasseloftet
til 26 elever i indskolingen er udskudt til
2024. Det skyldes manglende lovgivning
på området

● Regeringens udvidede frihedsgrader
fortsættes i kommende skoleår



● God afvikling af uge sex med både
traditionel sexuallundervisning samt forløb
om grænser, moral, etik og meget andet

● Det traditionelle besøg af rytterne til
fastelavn og en god tøndeslagning for
eleverne.

Medarbejderne Fastelavn med venskabsklasser fungerede godt
med forskellige aktiviteter og lege. Afslutningen
på skoleåret ses i horisonten.
På Tulipanen har der været spilleuger med
mange spil. Kirkevej har afholdt den traditionelle
indefodboldturnering.
I vinterferien mange aktiviteter og bål med mad.
Samfundsugen er undervejs.

Eleverne Godt møde med venskabsklassen
Elevrådet arbejder med udvikling af pauser.
Fedk har haft møde med forvaltning om det nye
ungetilbud.
Elevrådet kommer med på personalemøde og
fortæller om affaldssortering i et elevperspektiv.
Der er også affaldsindsamling på vej for hele
skolen.

Udvalg
- Trafikudvalget Det er svært at komme igennem til

borgmester/forvaltning.
Vi afventer, at forvaltningen vender tilbage med
initiativer oven på sidste møde.

- Kontaktforældreudvalget
(Forældreindragelse)

Emner til næste: Skolemad og kommunikation
mellem skole og hjem.

Kommunalbestyrelsen Annette fortalte om klassekvotient på under 24 i
det kommende skoleår for 0. klasserne.
Christoffer Søe bliver chef for det nye klubtilbud
og Jens Aage Skare bliver souschef på halvtid.
De fremtidige elevtal og håndteringen af dem,
hvis de overstiger 8 spor, kendes endnu ikke.

3. Spørgsmål til meddelelsespunkter Camilla spurgte om evaluering af skolemaden.
Elevrådet har endnu ikke lavet spørgeskema om
skolemaden, men håber snart at komme i mål
med det.



Charlotte S foreslog at forældrene også kunne
høres.
Charlotte T foreslog det som punkt til næste
kontaktforældremøde.

4. Kommunikation mellem skole og hjem Henriette udtrykte ærgrelse over nogle af
forældrereaktionerne fra en klasse i forbindelse
med de aktuelle besparelser, som har påvirket de
lærere, der stadig er på arbejdspladsen.
Erwin fortalte, at pågældende klasse har tillid til
medarbejderene, og at der er møde mellem
forældre og ledelse meget snart.
Charlotte S efterlyser initiativer, der kan forberede
os på lignende scenarier i fremtiden.
Camilla foreslår drøftelser af ordentlig
kommunikation.
Jacob bakker op om kommunikation som emne.
Charlotte T foreslår, at der er et punkt i
forældreguiden, som lærerne kan henvise til.
Jens fremhæver vigtigheden af at gennemgå
forældreguiden ved hvert forældremøde.
Jens orienterede generelt om
omstændighederne, når der er
personalereduktion.

5. Status på skolens økonomi Jens orienterede om, at skoleledelsen efter
budgetgodkendelsen har udpeget de
medarbejdere, der som følge af den økonomiske
situation skulle afskediges eller varsles ned i tid.
Der er samtidig igangsat dialog internt på skolen
om lejrskoler, fagbånd og lektionslængden i
kommende skoleår.

På SFO’en har situationen her og nu følgende
konsekvenser for dækningen af opgaverne:

● Frem til 1. maj fjernes klassepædagoger
fra 1 ugentlig time i klassen mhp. at kunne
dække eftermiddagene bedre ind

● Skolepædagogernes årsnorm ændres, så
der er mulighed for mere børnetid efter 1.
maj

● UUV-korps nedlægges i kommende
skoleår og fremadrettet, det er en
konsekvens af den reducerede mængde
af understøttende undervisning



● Efter sommerferien ændres normeringen
til mellem 13,9 og 15,4 fra mellem 13,5 og
15,5 børn pr. voksen i SFO’ens åbningstid

Økonomiopfølgningen for januar måned viser, at
skolens beregninger ift. den forventede
besparelse er korrekte. Det vil sige, at skolen fra
og med januar måned har et overforbrug på
lønbudgettet, hvilket skal håndteres med
handleplanen. Effekten af denne ses først til
efteråret.

Endelig orienterede Jens om dialog om budgettet
med Økonomiafdelingen.

6. Beslutning om fagbånd Bilag: Eksempler på skoledage
SB drøftede, om der skulle være fagbånd i
udskolingen eller ej, og der blev fremhævet både
fordele og ulemper.
SB vedtog, at skolen forsøger skema uden
fagbånd i udskolingen i næste skoleår med
henblik på efterfølgende evaluering.

7. Placering af lejrskole Punktet udsættes, da skolen endnu ikke har har
nået at have dialog om placeringen.

8. Godkendelse af nyt princip om
mobiltelefoner i skolen

Bilag:
Udkast til princip
Artikel om skærmtid i skolen
SB drøftede princippet og vedtog det i en lidt
ændret form, hvor der er mulighed for brug af
enheder i undervisningen i 4.-9. klasse, hvis det
har et fagligt formål. SFO’en blev også tilføjet til
princippet. Princippet gælder efter påske og efter
det har været omtalt i forældrenyhedsbrevene for
februar og marts.

9. Godkendelse af justeret princip om
udeaflevering

Bilag:
Udkast til princip
SB drøftede princippet og godkendte princippet,
og det gælder fra nu af.

10. Parkeringsplads Udgår

11. Udformningen af referater fra
skolebestyrelsesmøderne

Et SB-referat er et forhandlingsreferat. Det vil
sige, at referatet skal gengive de input og

https://docs.google.com/document/d/1BscgqU_XfLg_U6iioMBMPkk90juL0hS2alFzgFvfwxM/edit?usp=share_link
https://docs.google.com/presentation/d/1pYF3lYPXSnYPGQisi5aKymEMzPPTL7f_xy9tPkQIwio/edit?usp=share_link
https://drive.google.com/file/d/1cYo-YmmiMSs3cF7jJ1TuCsczeawZ6dLh/view?usp=share_link
https://docs.google.com/presentation/d/1xp8tEkBMoEthHZOaqPthNs3bvDiR2tBd4VdbR1R8De8/edit?usp=share_link


overvejelser, der ligger bag beslutningerne på
mødet.

12. Eventuelt Intet

13. Godkendelse af referatet Godkendt


